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  Lautakunta keskustelee miten Nauvon keskustaa tulisi kehittää. 
 
Päätösehdotus    

 
Päätös Lautakunta aloitti analysoimalla mennyttä kesää ja miten se on Nauvossa 

toiminut ja koettu. Keskustelun perusteella lautakunta listasi seuraavat asiat, 
jotka tulisi järjestää lyhyellä, keskipitkällä ja pitkällä aikavälillä:  
Lyhyen aikavälin toimenpiteet: 
- Keskustan liikenneratkaisuja mukaan lukien ajoneuvo- ja jalankulkijavirtoja tulisi 
tarkastella (tavoitteena turvallisempi liikenne ja jalankulkijoiden parempi 
levittäytyminen koko keskustan alueelle). 
- Rantapromenadin rakentaminen Eteläsataman ja Klockarbergintien välille tulee 
saattaa loppuun. 
- Sekä Pohjois- että Eteläsatamaan tulisi järjestää toimintaa lapsille yhteistyössä 
molempien satamien toimijoiden kanssa. 
- Keskusta tulee tehdä viihtyisämmäksi ja sisääntuloväylät kutsuvammiksi – 
tarvitaan enemmän vihreää, mutta vähemmän vesakkoa. 
- Tulee laatia selkeät tavoitteet sisältävä keskustavisio (nyt löytyy paljon 
esimerkkejä siitä, että asioita toteutetaan täydentämättä kokonaisuutta tai siitä 
irrallaan). Visiolla ei siis tarkoiteta varsinaista suunnitelmaa, vaan ohjenuoraa 
sille, miten Nauvon keskustaa voitaisiin kehittää. 
- Linja-autoasemalle tarvitaan ratkaisu, joka ei vähennä pysäköintipaikkojen 
määrää. 
- Eteläsataman ja Najadenin laiturin ruoppaukset sekä viemäriputken siirtäminen 
Ernholmista tulee toteuttaa vuoden 2023 aikana. 
- Främnäsiin tarvittaisiin juhannukseksi sekä juhannussalko että -tanssit 
(Framnäsin alueella toimivia varten). 
- Yleisten (kaupungin) teiden kuntoa keskustassa tulee parantaa (vähintäänkin 
paikata säännöllisesti). 
Keskipitkän aikavälin toimenpiteet: 
- Eteläsatama ja tori tulee kehittää Nauvon keskustan markkinapaikaksi, jossa 
kaikki haluavat myydä ja käydä ja jossa on toimintaa lapsille. 
- Matkailuautoille tulee rakentaa pysäköintialue (mielellään yksityinen toimija). 
- Opasteiden tarvetta tulee selvittää edelleen ja opasteiden tulisi olla 
yhdenmukaisia ja niiden ulkoasun ja värityksen tulisi olla sama.  
- Westerholminpolun varrella sijaitsevalle Jetukastin kalliolle voitaisiin rakentaa 
näköalatorni. 
- Myös Nauvoon tarvittaisiin kuntoportaat. 
- Jätteiden lajittelua tulisi kehittää – varsinkin muovin. 
- Olemassa olevan koirapuiston tulee olla keskustassa myös tulevaisuudessa 
kesävieraita/matkailijoita ja paikallisia asukkaita ajatellen. 
- Nauvon keskustan pysäköintiä tulee kehittää ja pysäköintipaikkojen määrää 
lisätä. 
Pitkän aikavälin toimenpiteet: 



- Leirintäalueen rakentaminen keskustan läheisyyteen. 
Yleistä: 
- Yrittäjien ja yhdistysten tulee osallistua työhön Nauvon keskustan 
kehittämiseksi. 
- Lautakunta totesi, että useimmat toimenpiteet eivät aiheuta suuria 
kustannuksia, mutta että niillä on huomattava myönteinen vaikutus Nauvon 
keskustaan. Lautakunta päätti edetä seuraavasti: 
- Viranhaltioiden edustajat, Nauvon lautakunta ja Pro Nauvo kutsutaan 
lokakuussa pidettävään strategiakokoukseen. 
- Suurkokous, johon kaikki Nauvon keskustan aktiiviset toimijat (yritykset, 
yhdistykset ja muut) kutsutaan, järjestetään joulu-tammikuussa. 
- Vuotuinen tapaaminen vierasvenesatamayrittäjän kanssa tulee järjestää 
pikaisesti. 
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